
1 

 

BRM.0012.5.55.2021 

 

Protokół nr 32/2021 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 

Rady Miasta Opola 

z dnia 23 września 2021 r. 

 

Posiedzenie Komisji Edukacji i Kultury odbyło się w sali im. Karola Musioła 

w opolskim ratuszu i trwało od godz. 1331 do godz. 1536.  

Posiedzeniu  przewodniczyła radna Anna Tabisz – przewodnicząca Komisji.        

Przewodnicząca Komisji przywitała wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji.  

W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji 

(radni: Dariusz Chwist, Barbara Kamińska, Anna Łęgowik, Anna Tabisz i Urszula 

Zajączkowska).  

W trakcie realizacji porządku obrad na posiedzenie dołączyła radna Alicja Wiśniewska.  

Listę obecności członków Komisji oraz listę obecnych osób załącza się do protokołu. 

 

Porządek obrad, nad którym obradowała Komisja, był następujący: 

1. Zatwierdzenie protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury Rady 

Miasta Opola w dniu 19 sierpnia 2021 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podjęcia rezolucji Rady Miasta Opola  

w sprawie sprzeciwu wobec planowanych przez Rząd RP zmian w prawie oświatowym 

(druk nr 1006). 

3. Tematy z planu pracy Komisji:  

a) „Szklane pułapki, czyli o problemie kolizji ptaków z szybami. Architektura 

przyjazna ptakom. Rekomendacje dotyczące zabezpieczenia szklanych powierzchni 

przed kolizjami ptaków w obiektach kultury i zapewnienie bezpieczeństwa 

dzieciom i młodzieży oraz osobom dorosłym. Zaproszenie obserwatorów, 

przyrodników, przedstawicieli organizacji pozarządowych do przedstawienia 

tematu oraz bezpośrednich działań. Wypracowanie odpowiednich rozwiązań”; 

b) „Komunikacja miejska i pozamiejska dla uczniów szkół podstawowych  

i ponadpodstawowych”; 
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c) „Termomodernizacja i odnawialne źródła energii w instytucjach kultury, szkołach  

i placówkach oświatowych Opola. Plany, możliwości i występujące problemy”. 

4. Sprawy różne. 

Do punktu 1. porządku posiedzenia: 

Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Edukacji  

i Kultury w dniu 19 sierpnia 2021 r. jednogłośnie w obecności 5 radnych. Za przyjęciem 

protokołu głosowali radni: Dariusz Chwist, Barbara Kamińska, Anna Łęgowik, Anna Tabisz  

i Urszula Zajączkowska. 

Do punktu 2. porządku posiedzenia: 

Omówienia projektu uchwały w sprawie podjęcia rezolucji Rady Miasta Opola  

w sprawie sprzeciwu wobec planowanych przez Rząd RP zmian w prawie oświatowym na 

druku nr 1006 dokonał Aleksander Iszczuk - naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miasta 

Opola. 

W pytaniach połączonych z dyskusją głos zabrały radne: Barbara Kamińska, Anna 

Tabisz oraz Alicja Wiśniewska, a także Aleksander Iszczuk – naczelnik Wydziału Oświaty. 

 

 

Opinia 

Komisji Edukacji i Kultury Rady Miasta Opola 

z dnia 23 września 2021 r. 

 

do projektu uchwały w sprawie podjęcia rezolucji Rady Miasta Opola w sprawie 

sprzeciwu wobec planowanych przez Rząd RP zmian w prawie oświatowym (druk  

nr 1006). 

 

Komisja Edukacji i Kultury wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie ww. projektu bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie 6 głosami za (radni: Dariusz Chwist, 

Barbara Kamińska, Anna Łęgowik, Anna Tabisz, Alicja Wiśniewska oraz Urszula 

Zajączkowska). 

 

Do punktu 3 a) porządku posiedzenia:  

Sebastian Smoliński – kierownik Referatu Ochrony Zasobów Naturalnych i Edukacji 

Ekologicznej w Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miasta Opola 

zaprezentował temat wynikający z planu pracy Komisji pt. „Szklane pułapki, czyli o problemie 
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kolizji ptaków z szybami. Architektura przyjazna ptakom. Rekomendacje dotyczące 

zabezpieczenia szklanych powierzchni przed kolizjami ptaków w obiektach kultury  

i zapewnienie bezpieczeństwa dzieciom i młodzieży oraz osobom dorosłym. Zaproszenie 

obserwatorów, przyrodników, przedstawicieli organizacji pozarządowych do przedstawienia 

tematu oraz bezpośrednich działań. Wypracowanie odpowiednich rozwiązań”.  

W omawianym temacie wypowiedział się również Łukasz Berlik – prezes Opolskiego 

Towarzystwa Przyrodniczego. Następnie dr Grzegorz Hebda przedstawił swoją prezentację na 

temat kolizji ptaków ze „szklanymi pułapkami”. 

W pytaniach połączonych z dyskusją głos zabrali radni: Urszula Zajączkowska, Anna 

Tabisz oraz Dariusz Chwist, a także: Łukasz Berlik – prezes Opolskiego Towarzystwa 

Przyrodniczego, Rafał Poliwoda – dyrektor Narodowego Centrum Polskiej Piosenki, Monika 

Czech-Tańczuk – naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz Sebastian 

Smoliński – kierownik Referatu Ochrony Zasobów Naturalnych i Edukacji Ekologicznej  

w Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przygotowanie powyższego tematu oraz za 

udział zaproszonych gości w posiedzeniu Komisji. 

 

Do punktu 3 b) porządku posiedzenia: 

Prezentacji tematu wynikającego z planu pracy Komisji pt. „Komunikacja miejska  

i pozamiejska dla uczniów szkół podstawowych i ponadpodstawowych” dokonał Tomasz 

Zawadzki – naczelnik Wydziału Transportu i Zarządzania Ruchem Urzędu Miasta Opola. 

 W pytaniach połączonych z dyskusją głos zabrała radna Alicja Wiśniewska oraz radny 

Dariusz Chwist, a także Tomasz Zawadzki naczelnik Wydziału Transportu i Zarządzania 

Ruchem. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przygotowanie powyższego tematu. 

 

Do punktu 3 c) porządku posiedzenia:  

 Omówienia materiału pt. „Termomodernizacja i odnawialne źródła energii w instytucjach 

kultury, szkołach i placówkach oświatowych Opola. Plany, możliwości i występujące 

problemy” dokonał Aleksander Iszczuk – naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miasta Opola. 

 W pytaniach połączonych z dyskusją głos zabrały radne Barbara Kamińska i Anna Tabisz 

oraz Aleksander Iszczuk – naczelnik Wydziału Oświaty. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przygotowanie powyższego tematu. 
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Do punktu 4. Porządku posiedzenia: 

W punkcie Sprawy różne nie zgłoszono żadnych spraw. 

       Porządek obrad został zrealizowany. 

       Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie.    

                                                                    

                     

           Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury 

 

Anna Tabisz 

 
 

 

 

 

 

Protokołowała:  

Joanna Panas             


